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PROTOKOLL 

LUNDS 
UNIVERSITET 

Diarienummer 
V 2023/2907 

2023-12-06 

Protokoll fört i den centrala 
skyddskommitten för Lunds universitet 

Lokal: Wrangel 117, Biskopsgatan Lund 

Närvarande: 
Jimmie Kristensson, vicerektor, ordförande 
Marie Härstedt, HR-direktör, sektionen HR 
Åsa Bergenudd, byggnadschef, sektionen LU Byggnad 
Bengt Meuller, överskyddsombud 
Ingrid Lagerborg, Seko 
Johan Stenmark, Saco-S (från punkten §6) 
Erik af Klinteberg, studeranderepresentant 

Adjungerade: 
Anne Link, sektionschef, Företagshälsovården 
Marie Gruvhammar, samordnare, Studenthälsan 
Caroline Amarelle, HR-specialist, Sektionen HR 
Anna Sjösten, HR-specialist, Sektionen HR, sekreterare 

Frånvarande: 
Agneta SanMartin, överskyddsombud 
Anton Silverbern, överstuderandeskyddsombud 
Benny Mårtensson, överskyddsombud 
Isabel Bohlin, OFR/ST 

§ 1 Ordförande förklarar mötet öppnat 

§2 Val av justeringsperson 
Ingrid Lagerborg utses att jämte ordförande justera protokollet. 

§3 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkänns. 
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§4 Genomgång av föregående mötesprotokoll med 
beslutsuppföljning 
Studerandeskyddsombuden önskar följa upp var kartan över 
studieplatser kan publiceras så att studenterna hittar den. SAM-teamet 
uppdras att tillsammans med kommunikatör fundera ut lämplig plats 
på webben. Protokollet läggs till handlingarna. 

§5 Ordförande informerar 
Jimmie Kristensson lyfter fråga om regelverket kring 
litiumjonbatterier. Åsa Bergenudd informerar om att en arbetsgrupp 
formerats inom förvaltningen kring hanteringen av batterierna och 
samordning av information. LU Byggnad ansvarar för samordning av 
arbetsgruppen. Under dialogen som följer framförs önskemål om att 
arbetsgruppen även beaktar hållbarhets- och 
tillgänglighetsperspektivet. 

§6 Information från överskyddsombuden 
Bengt Meuller informerar om följande: 

a. Överskyddsombuden har uppfattat signaler om begynnande 
tystnadskultur bland skyddsombuden. Dialog förs bland annat 
om vikten av tydliga roller och förväntningar och vikten av 
kunskap om vad samverkan innebär. Jimmie Kristensson 
sammankallar till möte med Anna Sjösten och Bengt Mueller 
för att lägga fram eventuella förslag på hur frågan kan lyftas. 

b. Skyddsombudsvalet är i stora drag genomfört. Synpunkter på 
brister i valprocessen har framförts från lokala 
skyddskommitteerna på LTH och Naturvetenskapliga 
fakulteten. Valprocessen kommer att utvärderas för att 
identifiera vad som kan förtydligas och effektiviseras. 

c. Saco-S framför i Agneta SanMartins ställe att 
ventilationsproblem har upptäckts i ett par lokaler. I 
efterföljande dialog påtalas vikten att rätt personer (till 
exempel ansvarig chef, skyddsombud, stödfunktioner och 
husprefekt) involveras när undersökning och åtgärder 
genomförs. 

§ 7 Information från studerandeskyddsombuden 
Erik af Klinteberg lyfter följande punkter: 

a. Studenterna önskar tydligare information om arbetsmiljölagen 
och tillbudsrapportering. Arbetet för att IA-systemet ska kunna 
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användas för studenters tillbudsrapportering fortlöper. En 
riskbedömning kommer att genomföras och 
informationsmaterial kommer att tas fram för att underlätta 
användandet. 

b. Det förekommer fortfarande att skyddsronder genomförs utan 
studerandeskyddsombud. Anna Sjösten påtalar att påminnelser 
gjorts i olika sammanhang. I dokumentet avseende 
vidarefördelningen av arbetsmiljöuppgifter kommer denna 
punkt att läggas till. Studenterna påtalar även att några av de 
fysiska skyddsronder som genomförs inte berör studenterna. 

c. Studenters arbetsmiljö påverkas i samband med byggprojekt 
och större renoveringar av lokaler. Det framförs att 
information om alternativa studieplatser kan bli tydligare. 

d. Studenterna framför önskemål om könsneutrala toaletter. 
Frågan skickas vidare till Rådet för jämställdhet och lika 
villkor. 

§8 Information om inkomna inspektionsmeddelanden 
från Arbetsmiljöverket, samt rapporterade allvarliga 
tillbud/arbetsplatsolyckor 
Anna Sjösten informerar kortfattat att det sedan föregående möte har 
inrapporterats två allvarliga tillbud och fyra allvarliga 
arbetsplatsolyckor till Arbetsmiljöverket. 

§9 Dialog efter genomförd remiss avseende 
studiesociala skyddsronder 
Marie Gruvhammar informerar om genomförd remiss och inkomna 
svar. Förslaget har generellt fått positiv respons. Målsättningen är att 
rektor ska fatta beslut i januari 2024. Den centrala skyddskommitten 
lovordar det arbete som genomförts. 

§10 Arbetsmiljöundersökning, offentlig handling: 
inledande dialog 
Jimmie Kristensson informerar om en verksamhet där svaren på en 
genomförd OSA-enkät har begärts ut som allmän handling. Den 
aktuella enkäten innehöll bland annat fritextfrågor där svaren riskerar 
att peka ut enskilda personer eller verksamheter. Ordförande 
konstaterar att resultatet av en OSA-undersökning är att betrakta som 
en allmän handling som ska lämnas ut på begäran. Dialog förs kring 
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vikten av att kunna genomföra OSA-undersökningar på ett 
ändamålsenligt vis. Risker och fördelar med fritextsvar har diskuterats 
vid flera tillfällen i arbetsmiljösamordnarnätverket. En 
enkätundersökning är främst till för att undersöka arbetsmiljön på 
gruppnivå. I de fall arbetsgivaren är intresserad av individers 
uppfattningar är en mer dialogbaserad undersökning att 
rekommendera. Det finns en universitetsgemensam enkät med litet 
utrymme för fritextsvar men det finns inget beslut på att 
verksamheterna är skyldiga att använda det verktyget. Den centrala 
skyddskommitten ser fördelen med att ha universitetsövergripande 
verktyg som används av alla. Sektionen HR undersöker de 
möjligheterna och frågan tas upp igen på ett kommande möte. 

§11 Fortsatt dialog kring arbetsmiljömål 2024-2026 
Anna Sjösten och Caroline Amarelle uppdaterar den centrala 
skyddskommitten om arbetet med en ny arbetsmiljöplan. Därefter sker 
en diskussion i mindre grupper om de föreslagna målen och 
åtgärderna. Förslaget kommer att beredas vidare för att därefter gå till 
beslut i början av 2024. 

§ 12 Övriga frågor 
Lokal skyddskommitte på Naturvetenskapliga fakulteten har framfört 
problem med parkerade elsparkcyklar. LU Byggnad kontaktar 
fastighetsägarna för att diskutera möjligheten att åtgärda problemet. 

§14 Ordförande förklarar mötet avslutat 
Ordförande tackar för god samverkan under arbetsmiljöåret 2023 och 
avslutar mötet. 
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